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J E GY Z ŐKÖN Y V  
 

Készült: Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 2023. október 26-ai, 

munkaterv szerinti üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen vannak: Lazók Zoltán polgármester, Rajnai Gábor alpolgármester/települési képviselő, 

Babai János, Baráth Domonkos Dezső, Gyuga Mihály József, Kontschán 

Flórián Jenő, Molnár István, Sólyom Jöran, Szanyi Gábor, Székely Antal és 

Vargáné Vojnár Katalin települési képviselők, Dr. File Beáta jegyző  

 

Távol van: Papp Péter Attila települési képviselő 

 

Meghívottak: a hivatal munkatársai, további meghívottak és megjelentek a mellékelt 

jelenléti ív szerint 

 

Lazók Zoltán polgármester köszöntötte képviselőtársait, az ülésre meghívottakat, az érdeklődőket, a 

televízió és az internet nézőit. 

 

A képviselő-testület munkaülését 16 óra 1 perckor megnyitotta.  

 

Megállapította, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert a 12 fő települési képviselőből 11 fő 

jelen volt.  

 

Jelezte, a megküldött meghívóban 19 napirendi pont szerepel.  

 

Tájékoztatta a Képviselő-testületet arról, hogy a kiküldött meghívóban szereplő 19. napirendi pontot, a 

„Jó tanuló, jó sportoló” cím adományozásáról szóló előterjesztést Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló törvény 46. § (2) bekezdés a) pontja alapján kötelező zárt ülésen tárgyalni, 

ezért a zárt ülésen való tárgyalás külön szavazást nem igényel. 

 

A napirend vonatkozásában az alábbi módosító javaslatot tette: 

A meghívóban 5. sorszám alatt, Döntés a Tatabányai Szakképzési Centrummal fennálló 

vagyonkezelési szerződés módosításáról címmel szereplő előterjesztés napirendről levételére és 

tárgyalásának 2023. november hónapra történő elhalasztására tett javaslatot. 

A napirend bizottsági tárgyalása során az üzemeltetést érintő olyan műszaki jellegű (a közüzemi 

fogyasztással és annak mérésével, megosztásával kapcsolatos) kérdések merültek fel, amelyek 

tisztázása feltétlenül szükséges a döntés meghozatalához. 

Tehát összesen 18 napirendre tett javaslatot, így a többi napirendi pont számozása értelemszerűen 

módosul. 

 

A tárgyalandó napirendi pontokkal kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem volt.  

 

Lazók Zoltán polgármester tájékoztatta a települési képviselőket, hogy az SZMSZ 15. § (2) bekezdés 

f) pontja értelmében a napirendi javaslatban szereplő napirendi pont tárgyalásának elnapolásáról a 

képviselő-testület minősített többséggel dönt.  

Kérte, szavazzanak az 5. napirend november havi, munkaterv szerinti képviselő-testületi ülésre történő 

elnapolásáról.  

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal 

elfogadta a napirendi pont elnapolását, és meghozta a következő határozatot:  
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

121/2023. (X. 26.) határozata 

napirendi pont elnapolásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete a 2023. október 26-ai munkaülése napirendi 

pontjai közül törli a „Döntés a Tatabányai Szakképzési Centrummal fennálló vagyonkezelési 

szerződés módosításáról” című napirendi pontot, melyet 2023 novemberében tárgyal, egyidejűleg a 

meghívóban szereplő 6-19. napirendi pontok számozása ennek megfelelően módosul. 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

A napirendi pontokkal kapcsolatban további módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester 

kérte, szavazzanak a módosított napirendi pontok tartalmának, tárgyalási sorrendjének elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület a módosított napirendet nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

122/2023. (X. 26.) határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete 2023. október 26-ai, munkaterv szerinti ülésén az 

alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

2. Az önkormányzat tulajdonában álló lakások bérletéről és elidegenítéséről szóló rendelet  

3. Oroszlány Város Önkormányzata helyi közútjainak forgalmi rendje 

4. Településrendezési Tervvel kapcsolatos döntések 

5. Tájékoztató az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt évben végzett 

munkájáról 

6. Tájékoztató Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület elmúlt évben végzett munkájáról 

7. Csobbanó Oroszlány Város Uszodája 2024. évi újranyitásához kapcsolódó döntések 

8. Oroszlány Város Óvodái beszámolója a 2022/2023. nevelési évben végzett tevékenységéről 

9. Oroszlány Város Óvodái 2023/2024. nevelési évi munkaterve 

10. Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezése 

11. Határon átnyúló pályázat benyújtása a Haraszthegy fejlesztésére Vágsellye testvérvárosunkkal 

közösen 

12. Határon átnyúló pályázat benyújtása a Bányászati Múzeum rendezetlen területének fejlesztésére 

Gúta városával közösen 

13. Helyi közutak, parkolók és járdák közlekedésfejlesztési koncepciójával kapcsolatos döntések 

14. Az oroszlányi Digitális Tudásközpont fejlesztésének támogatása 

15. Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztása 

16. Oroszlány várossá válásának 70. évfordulója megünneplésének előkészítése 

17. Kérdés, interpelláció 

Zárt ülés: 

18. „Jó tanuló, jó sportoló” cím elnyerésére kiírt pályázat elbírálása 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 
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1. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott 

döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

  Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az előterjesztésben 10 pontban számolt be a két ülés közötti 

fontosabb történésekről. A tájékoztató elfogadása mellett döntést kért korcsolyapálya bérléséről a 

2023. december 3. és 2024. január 3. közötti időszakra az adventi ünnepségsorozathoz kapcsolódóan.  

Az előterjesztésből kiemelt egy örömteli eseményt: Plochingen Város Érdemérme – ezüst fokozat – 

kitüntetést vehetett át október 12-én a németországi testvérvárosban Rajnai Gábor alpolgármester. A 

rangos elismerést azon személyek kaphatják, akik éveken át tartó különleges tevékenységet folytattak 

a civil szervezetekben, a kulturális, szociális, gazdasági területeken, vagy különleges egyéni 

teljesítményt vittek véghez. Frank Buß polgármester méltató beszédében kiemelte: „Rajnai Gábor 

több, mint 30 éve ápolja a barátságot nagy belső meggyőződéssel Oroszlány és Plochingen között, a 

néha nehéz önkormányzati idők ellenére is. Az elmúlt 15 évben számomra Oroszlány arca Ő volt, egy 

különleges ember és egy nagyon fontos támasz a testvérvárosi kapcsolatunkban.” 

Alpolgármester úrnak gratulált a rangos elismeréshez. 

 

Szanyi Gábor települési képviselő a jégpályával kapcsolatban kérdezett. A 3 M Ft-os bérleti díj 

finanszírozására tett javaslat hogyan valósul meg a gyakorlatban? A 3 M Ft-os bérleti díjat a város 

kifizeti és utána átadják a pályát a vállalkozónak üzemeltetésére? Vagy csak abban az esetben, ha a 

céges bérleteket sikerül értékesíteni, vagy a cégek jelzik, hogy lenne igény? 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a jégpálya meg fog valósulni és az önkormányzatnak folyik be 

a cégek által vásárolt bérletek ára. Gyakorlatilag ezzel csökkentik vissza a költségeket. 

 

Szanyi Gábor települési képviselő kérdése az volt, hány cég jelezett vissza, hogy igényelné ezt a 

bérletet? 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, sajnos erről nincs információja, de holnap jelezni fogja.  

 

Szanyi Gábor települési képviselő véleménye szerint jobb lett volna, ha ez a válasz meglenne. Megint 

szavaznak valamiről, amiről nincs tudomásuk. Nem tudják, mennyire lesz az valós, hogy 17 db 

bérletet el fognak tudni adni és akkor valóban nem kerülne az önkormányzatnak költségbe ez a pálya. 

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen és 1 nem szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

123/2023. (X. 26.) határozata 

a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatóról, a hozott döntésekről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1.a) Egyetért a korcsolyapálya bérlésével 2023. december 3. és 2024. január 3. közötti időszakra.  

1.b) A bérleti díj fedezetét az „Adventi korcsolyapálya bérleti díj” sor létrehozásával, a Nemzetközi 

kapcsolatok sorról történő 2.500 E Ft átcsoportosításával biztosítja.  
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1.c) Utasítja a polgármestert, hogy az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének soron következő 

módosításakor gondoskodjon az 1. b) pont szerinti módosítás költségvetésben történő 

átvezetéséről és ennek megfelelően a költségvetési rendelet módosításának képviselő-testület 

elé terjesztéséről. 

2. Elfogadja a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót és a jelentést a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról. 

 
Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. október 31. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Az önkormányzat tulajdonában álló lakások bérletéről és 

elidegenítéséről szóló rendelet 

 
Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

  Előkészítő:  Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a Kormányhivatal Törvényességi Felügyeleti Osztálya a 2023. 

évi ellenőrzési munkatervében foglaltaknak megfelelően elvégezte a helyi önkormányzatok lakások és 

helyiségek bérbeadására vonatkozó önkormányzati rendeleteinek felülvizsgálatát és szakmai 

segítségnyújtás keretében hívta fel az önkormányzatokat a hatályos önkormányzati rendeletek 

felülvizsgálatárára és a feltárt jogsértések orvoslására. A jelenleg hatályos önkormányzati 

lakásrendeletet 2007. november 14. napján fogadta el a képviselő-testület, amelynek egyes 

rendelkezései több alkalommal módosításra kerültek, azonban komplex felülvizsgálatra idáig nem 

került sor. A módosításra a legtöbb esetben azért van szükség, mert a Lakástörvény konkrétan 

meghatározza a lakásrendeletekben kötelezően szabályozandó tárgyköröket, ezektől eltérésre nincsen 

lehetőség, illetve a szabályozás hiánya jogsértést eredményez. Mindemellett az elmúlt évek 

jogszabályváltozásai is indokolják az egyes rendelkezések hatályos jogszabályoknak történő 

megfeleltetését.  

A fentiek értelmében a lakásrendelet több ponton igényel módosítást, ezért az áttekinthetőség és a 

követhetőség érdekében új rendelet elfogadása javasolt.  

A pénteki napon a Pénzügyi Bizottságnak és a képviselő-testületi tagoknak megküldött előterjesztés már 

tartalmaz egy határozati javaslatot, amely alapján a novemberi testületi ülésen felülvizsgálják a 2020. 

óta nem változtatott bérleti díjakat, továbbá a jelenleg alkalmazott lakáskategóriákat és javaslat készül 

módosításukra. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 10 igen szavazattal 

és 1 tartózkodással a rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

13/2023. (X. 31.) önkormányzati rendeletét 

az önkormányzat tulajdonában álló lakások bérletéről és elidegenítéséről 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat 

elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal és 1 tartózkodással elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

124/2023. (X. 26.) határozata 

az önkormányzat tulajdonában álló lakások bérleti díjáról és a bérbeadás jogcímeiről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete utasítja a polgármestert, hogy a képviselő-

testület novemberi munkaterv szerinti ülésére tegyen javaslatot a bérleti díjak összegének emelésére és 

az önkormányzati bérlakások bérbeadási jogcíme kategóriáinak módosítására. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. október 31. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

 

 

3. NAPIRENDI PONT: Oroszlány Város Önkormányzata helyi közútjainak forgalmi rendje 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság októberi 

ülésén foglalkozott az elmúlt időszakban felmerült forgalomtechnikai felvetésekkel és a helyi 

közútkezelő szakmai javaslata alapján elvégezte az igények, vélemények felülvizsgálatát. 

Az előterjesztés 1. mellékletében részletezett, a bizottság által támogatott újabb forgalomtechnikai 

beavatkozásoknak a képviselő-testület által történő elfogadására a helyi közútjainak forgalmi rendjéről 

szóló önkormányzati rendelet módosításával kerülhet sor. A változások bevezetésének javasolt 

határideje 2023. december 1. napja. Szintén az előterjesztés 1. mellékletében részletezett és a bizottság 

által nem támogatott forgalmi rend módosítási kérelmekkel kapcsolatos képviselő-testületi döntést a 

határozati javaslat tartalmazza. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal a 

rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

14/2023. (X. 31.) önkormányzati rendeletét 

az Oroszlány Város Önkormányzata helyi közútjainak forgalmi rendjéről szóló 15/2017. (X. 22.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat 

elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

125/2023. (X. 26.) határozata 

a helyi közutak forgalmi rendjének módosítása iránti kérelmekkel kapcsolatos döntésről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete nem támogatja a helyi közutak forgalmi 

rendjének – az előterjesztés melléklete 1. és 3. pontjaiban rögzített kérelmek szerinti – módosítását. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. október 31. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 
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4. NAPIRENDI PONT: Településrendezési Tervvel kapcsolatos döntések 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

  Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a képviselő-testület 2022 októberében elindította a 

településrendezési terv módosításának folyamatát az oroszlányi GIP7 övezetre előírt technológiai 

létesítmény magasság növelése és az előkert mértékének csökkentése vonatkozásában. A módosítás 

egyszerűsített eljárás keretében lefolytatásra került, melynek eredményeként az Állami Főépítész a 

záró szakmai véleményét megadta azzal, hogy javasolja a módosítás képviselő-testület általi 

jóváhagyását a helyi építési szabályzatról szóló rendelet módosításával. 

Az Oroszlány, Dózsa György utca 29. szám alatti ingatlan tulajdonosa részéről – az általa tervezett 

fejlesztési igénnyel kapcsolatos – rendezési tervmódosítás iránt kérelem érkezett. A fejlesztés 

megvalósításához szükséges a terület jelenlegi gazdasági kereskedelmi, szolgáltató övezetből 

településközponti vegyes terület megnevezésű övezetbe történő sorolása. 

Javasolta a kért módosításra a hatályos TrT folyamatos aktualizálását végző tervezőt megbízni az 

aktuális árajánlata szerinti tervezési díj ellenében, a kérelmező által történő költségviselés esetén. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal a 

rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

15/2023. (X. 31.) önkormányzati rendeletét 

a helyi építési szabályzatról szóló 20/2006. (X. 11.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat 

elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

126/2023. (X. 26.) határozata  

a Településrendezési Tervvel kapcsolatos döntésekről 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. A Településrendezési Terv (a továbbiakban: TrT) egyszerűsített eljárás keretében történő 

módosításának tervezési programjaként elfogadja az Oroszlány, Dózsa György utca 29. szám, 

0414/13 helyrajzi szám alatti ingatlan szabályozási előírásai módosítását Gksz8 (gazdasági – 

kereskedelmi, szolgáltató) építési övezetről Vt16 (településközpont, vegyes terület) övezetre. 

2. Az előterjesztés 4. melléklete szerinti tervezési árajánlat alapján egyetért az 1. pontban részletezett 

TrT módosítás elkészítésére vonatkozó, 1.500.000 Ft + ÁFA, mindösszesen bruttó 1.905.000 Ft 

összegű tervezési költséggel, annak a kérelmező által – háromoldalú Településrendezési Szerződés 

keretében – történő, teljes körű költségviselése mellett. 

3. Felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti módosítással kapcsolatos Településrendezési 

Szerződés előkészítésére és aláírására. 

4. Elfogadja az 1. pont szerinti módosítással kapcsolatosan a megalapozó vizsgálat és az alátámasztó 

javaslat tartalmát meghatározó, az előterjesztés 3. melléklete szerinti főépítészi feljegyzést. 

5. Az 1. pont szerinti módosítás során új beépítésre szánt terület nem kerül kijelölésre, ezért a 

döntésnek nem kell kitérnie az épített környezet alakításáról és védelméről szóló 1997. évi 

LXXVIII. törvényben (a továbbiakban: Étv.) foglalt követelményeknek való megfelelésre. 
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6. A partnerségi egyeztetés a partnerségi egyeztetés szabályairól szóló 22/2014. (XI. 29.) 

önkormányzati rendelet alapján valósul meg. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. október 31.  

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 a határozat végrehajtásáért: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

5. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság 

elmúlt évben végzett munkájáról 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Szabó Imre tűzoltóparancsnok 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság vezetője 

elkészítette az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt évben végzett munkájáról 

szóló beszámolót, amely részletesen tartalmazza a köztestület elvégzett feladatait és eredményeit, 

illetve a Tűzoltó-parancsnokság pénzügyi helyzetének alakulását. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

127/2023. (X. 26.) határozata 

az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság éves munkájáról szóló tájékoztatóról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-

parancsnokság elmúlt évben végzett munkájáról szóló beszámolót az előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal elfogadja, egyidejűleg köszönetét fejezi ki a tűzoltó-parancsnokság vezetőségének, 

tűzoltóinak a 2023. évben végzett eredményes, áldozatos tevékenységükért.  

 
Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. október 31. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

 

 

6. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület elmúlt évben 

végzett munkájáról 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Gánics József, az egyesület elnöke 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület elnöke, Gánics 

József ny. r. alezredes úr elkészítette az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület 2022 éves 

munkájáról szóló beszámolót, amely részletesen tartalmazza az egyesület fő célkitűzéseit, az elvégzett 

feladatait és eredményeit, illetve az egyesület pénzügyi helyzetének alakulását. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

128/2023. (X. 26.) határozata 

Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület éves munkájáról szóló tájékoztatóról  

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal elfogadja Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület éves munkájáról szóló beszámolót, 

egyidejűleg megköszöni az Egyesület tagjainak eredményes tevékenységüket. 

 
Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. október 31. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 
 

7. NAPIRENDI PONT: Csobbanó Oroszlány Város Uszodája 2024. évi újranyitásához 

kapcsolódó döntések 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Tassi József Viktor, a LÜN Kft. ügyvezetője 

      

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, Oroszlány Város Önkormányzata 2023. szeptember 28-ai 

ülésén döntött a Csobbanó Oroszlány Város Uszodája 2024. évi megnyitásának előkészítési munkái 

megkezdéséről, továbbá felkérte a hasznosítót és az üzemeltetőt, hogy adjon tájékoztatást a várható 

hasznosítási bevételekről és a várható üzemeltetési költségekről. 

A testületi ülést követően az üzemeltető LÜN Kft. azonnal megkezdte az előző előterjesztésben 

felsorolt előkészítő feladatok elvégzését, melyre az önkormányzat 25.000.000 Ft + ÁFA keretösszeget 

biztosított. Az előterjesztés elkészítéséig végzett munkálatokat és azok költségeit részletesen 

tartalmazza a tájékoztató. 

Szintén részletesen tartalmazza az előterjesztés, hogy az újranyitás előtt szükséges üzemszerű 

működtetéshez milyen feltételeknek kell teljesülnie és ezek milyen időigénnyel bírnak. 

Amint arról a szeptemberi képviselő-testületi ülésen is szó volt, az egyik, ha nem a leglényegesebb, a 

működés, de részben már a próbaüzem elindításához is nélkülözhetetlen feladat az uszoda 

személyzetének és a jelentősen megnövekedő közműfogyasztás feltételeinek biztosítása.  

Mint ismeretes a sportlétesítmények - így a Csobbanó Uszoda - hasznosítása és üzemeltetése 2022. 

január 1. napjától szétválasztásra került. Ezen megoldásnak köszönhetően Oroszlány Város 

Önkormányzata ÁFA-visszaigénylő pozícióba került, így évente több tízmillió forinttal kevesebbet 

kell fordítania a létesítmények üzemeltetésére.  

A 2022-es évben az uszoda hasznosítása után a Társaság havi 1.700.000 Ft + ÁFA hasznosítási díjat 

fizetett. 

A hasznosítási tevékenység az Önkormányzat és az OIH Zrt. között létrejött hasznosítási szerződésben 

foglaltak szellemében, az abban foglaltak szerint folytatódna a továbbiakban is.  

Az újranyitás pontos dátumának és így a hasznosítási lehetőségek időbeliségének jelenlegi pontos 

ismerete hiányában, a látogatottság várható fokozatos beindulása és vélhetően lassabb növekedése 

figyelembevételével, a hasznosítási díj összegének alapvető változtatására sem látszik jelenleg még 

lehetőség. A nevezett és nehezen tervezhető tényezők mellett az évek alatt egyre növekvő és 

összeadódott jelentős inflációs szint, és a közeljövőre várható inflációs előrejelzések kapcsán joggal 

feltételezhető, hogy a használók száma és a használati gyakoriság sem fogja ugyanazt a szintet elérni, 

mint az utolsó teljes üzemi évben (2019.). 

Kétséges az iskolai úszásoktatás tanév közbeni újra indulása is, aminek elmaradása jelentősnek 

mondható, több millió forint bevételkiesést okoz.  

Fentiekre figyelemmel a 2024-es évre az OIH Zrt. havi 1.800.000 Ft + ÁFA (éves szintre vetítve 21 

600 000 Ft+ ÁFA) összegű hasznosítási díjat vállal, azzal a kitétellel, hogy az újranyitást követő 

féléves üzemeltetési tapasztalatokat követően a hasznosítási díjat az önkormányzattal közösen 

felülvizsgálják. A jelenleg rendelkezésre álló legfrissebb adatok ismeretében az uszoda várható 

üzemeltetési költsége mintegy 213 millió Ft + ÁFA, havonta 17.750.000 Ft + ÁFA összegűre 

kalkulálható.  

A Pénzügyi Bizottság 2023. október 25-ei döntési javaslata alapján a határozati javaslatot egy 4. 

ponttal egészítette ki az alábbiak szerint: 
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„4. Felkéri az üzemeltetőt, hogy a Pénzügyi Bizottság részére negyedévente készítsen beszámolót, 

mely teljes körűen tartalmazza a hasznosítással és üzemeltetéssel összefüggő tényleges kiadásokat és 

bevételeket.” 

 

Szanyi Gábor települési képviselő felvetette, ha fél év múlva újragondolják a nyitvatartást, 

megvizsgálják a gazdaságosságát, akkor az alkalmazottak visszavételénél ezt figyelembe veszik? Ha 

fél év múlva úgy dönt a város, hogy bezárja az uszodát, akkor mit fognak kezdeni azokkal, akiknek 

hosszú távú szerződése van? 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, bíznak abban, hogy nem fogják bezárni az uszodát. Hozzátette, 

nem a működést akarják felülvizsgálni, hanem a hasznosítási díj mértékét. 

 

Szanyi Gábor települési képviselő nyelvtani hibára hívta fel a figyelmet: a főbb költségelemeknél 

szerepel, hogy „11 fő + beugrósok szabadsága, táppénz idején”. Véleménye szerint a helyes 

megfogalmazás: „beugrósok szabadság és táppénz idején”.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, a Városfejlesztési és Környezetvédelmi 

Bizottság ülésén több bizottsági tag részéről elhangzott az az igény, hogy a bevételi oldalt 

mindenképpen át kellene gondolni, hiszen itt hatalmas összegek szerepelnek a kiadási oldalon. 

Németh Gábor vezérigazgató úrtól és Tassi József ügyvezető úrtól ígéretet kaptak, hogy akár a 

novemberi testületi, vagy bizottsági ülésre bejöhet egy áttekinthető táblázat, amely alapján információt 

kaphatnának arról, hogy a környező településeken hasonló jellegű uszodák milyen díjtételekkel 

üzemelnek. Ez alapján esetleg új díjrendszert tudnának kialakítani. Kérdése az volt, hogy ez egy 

képviselő-testületi ülés anyagaként szerepelhet-e, illetve ezt a táblázatot a cég elkészíti-e az 

önkormányzat számára?  

 
Tassi József Viktor ügyvezető elmondta, a díjszabást az önkormányzattal egyeztetve szokta 

meghatározni a hasznosító, ez nem képviselő-testületi hatáskör, de bizottsági ülésen ez mindenképpen 

téma lehet. 

 

Lazók Zoltán polgármester hozzátette, a cég a saját üzletszabályzata alapján képezte eddig is az 

árakat. Természetesen a tulajdonosnak oda kell figyelni.  

 

Rajnai Gábor alpolgármester Gyuga Mihály képviselőtársa felvetésére reagálva elmondta, meg kell 

nézi a körülöttük levő létesítmények (Tata, Bábolna, Kisbér, Mór, stb.) honlapjain az ottani bérlet-, 

illetve belépő árakat. Ő maga is széles körben tájékozódott. A mostani helyzetben biztos, hogy 

módosítani kell az árakat. A szolgáltatásokat nem lehet összehasonlítani, de az oroszlányi uszoda 

lényegesen olcsóbb volt, mint a környező településeken levő ilyen intézmények. 

 

Kontschán Flórián Jenő PB elnök/települési képviselő elmondta, a Pénzügyi Bizottság pont az ilyen 

bizonytalanságok miatt kérte azt a lehetőséget, hogy negyedévente kerüljön sor egy pénzügyi 

kontrollra a városi uszoda működtetése kapcsán. Amikor is áttekintheti a bizottság, vagy akár a 

képviselő-testület is, hogy milyen költségekkel és milyen bevételekkel lehet a valóságban számolni. A 

negyedévente történő felülvizsgálat arra lehetőséget ad, hogy ellenőrizni tudja a tulajdonos 

önkormányzat, hogy az uszoda működtetéséből származó bevételek, illetve a hasznosítási díj 

megfelelő-e, növelhető-e, vagy nem. Semmiféleképpen nem lenne helyes, ha az önkormányzat mint 

tulajdonos szeretné meghatározni az uszodai belépő, illetve bérletdíjakat, hiszen ez egy gazdasági 

működésű társaság. Nekik kell a pénzügyi egyensúlyt megteremteni.  

 

Lazók Zoltán polgármester felhívta a figyelmet arra, bevezetőjében jelezte, hogy befogadta a 

bizottság kérését, és ez a határozati javaslat 4. pontja, melyet ismételten felolvasott:  

„4. Felkéri az üzemeltetőt, hogy a Pénzügyi Bizottság részére negyedévente készítsen beszámolót, 

mely teljes körűen tartalmazza a hasznosítással és üzemeltetéssel összefüggő tényleges kiadásokat és 

bevételeket.” 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, amit Rajnai Gábor alpolgármester úr is említett, 

az járható út, de nem áll rendelkezésre olyan adat, hogy milyen számosságban veszik igénybe az 

emberek és ebből mennyi összeg várható bevételként.  
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A negyedéves áttekintést megfelelőnek gondolta. Bizottsági ülésen ezek a kérdések azért vetődtek fel, 

mert a pénzügyi egyensúlyra vigyázni kell. A költségoldal pénzügyi egyensúlyát az önkormányzat 

biztosítja, tehát a bevételi oldalt is számon kell tartani, és igenis oda kell rá figyelni.  

 

Németh Gábor vezérigazgató elmondta, ami a bizottsági ülésen is elhangzott, tudnak készíteni egy 

ún. ártükröt, egy összefoglalást, ami tudható más létesítményekkel kapcsolatban. Az hogy, hogyan fog 

az oroszlányi uszoda látogatószáma alakulni, a jövő kérdése. Elhangzott az is, hogy az általános 

iskolai úszásoktatás is kérdés. Ez is nagy számosságot jelent a működés során. A korábbi éveket 

tekintve ha próbálnak átlagot vonni, akkor a strand nélkül kb. 3400-3500 fő/hó körül volt a 

látogatószám. Ígéretet tett arra, hogy ezt az ártükröt el fogják készíteni a bizottság számára. 

 
További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szóbeli módosításával együtt szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát a szóbeli módosítással együtt nyílt 

szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

129/2023. (X. 26.) határozata 

Csobbanó Oroszlány Város Uszodája 2024. évi újranyitásához kapcsolódó döntésekről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Elfogadja az uszoda újranyitásához szükséges előkészítő munkák elvégzésével kapcsolatos 

tájékoztatást. 

2. Oroszlány Város Önkormányzata 2024. január 01-től havi 17.750E Ft +Áfa összeget biztosít az 

uszoda üzemeltetésére.  

3. Utasítja a polgármestert, hogy a 2. pont szerinti összeget az önkormányzat 2024. évi 

költségvetésébe tervezze be.  

4. Felkéri az üzemeltetőt, hogy a Pénzügyi Bizottság részére negyedévente készítsen beszámolót, 

mely teljes körűen tartalmazza a hasznosítással és üzemeltetéssel összefüggő tényleges 

kiadásokat és bevételeket. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. október 31. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

8. NAPIRENDI PONT: Oroszlány Város Óvodái beszámolója a 2022/2023. nevelési évben 

végzett tevékenységéről 

 

Előadó:  Székely Antal, a HB elnöke 

   Előkészítő: Benyiczki Ágota intézményvezető 

      

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, Benyiczki Ágota igazgató asszony az óvoda 2022/2023. 

nevelési évben végzett tevékenységéről szóló beszámolót elkészítette, mely az előterjesztés 

mellékletét képezi. A beszámoló teljes körű tájékoztatást nyújt az intézmény működési feltételeiről, a 

nevelési év kiemelt feladatainak intézményi megvalósításáról, az év során végzett különböző 

intézményi feladatokról, valamint az elért eredményekről. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

130/2023. (X. 26.) határozata 

Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. nevelési évben végzett tevékenységéről szóló beszámolójáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal elfogadja Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. 

nevelési évben végzett tevékenységéről szóló beszámolót. 

2. Köszönetet mond Oroszlány Város Óvodái munkatársainak a nevelési évben végzett munkájukért. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. október 31. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

9. NAPIRENDI PONT: Oroszlány Város Óvodái 2023/2024. nevelési évi munkaterve 

 

Előadó:  Székely Antal, a HB elnöke 

   Előkészítő: Benyiczki Ágota intézményvezető 

      

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, Oroszlány Város Óvodái 2023/2024-es nevelési évre 

vonatkozó munkaterve a jogszabályi előírásoknak megfelelően készült el. A tervezet tartalmazza a 

szakmai munkaterv keretében megvalósuló tevékenységeket, a szakmai belső ellenőrzési feladatokat, a 

nevelési évet érintő pedagógiai fejlesztési célokat, elképzeléseket a felelősök és határidők 

megjelölésével. A munkaterv éves programjának összeállítása során az intézményben dolgozó 

pedagógusok számára lehetőség nyílik az egyéni feladatok vállalására, a terhek egyenletes elosztására. 

Az intézmény munkaterve által részletes betekintést nyerhetnek az eseménynaptár alapján a 

csoportokban tervezett fontosabb feladatokról, eseményekről, fejlesztő programokról. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

131/2023. (X. 26.) határozata 

Oroszlány Város Óvodái 2023/2024. nevelési évi munkatervéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal elfogadja Oroszlány Város Óvodái 2023/2024. nevelési évre vonatkozó munkatervét. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. október 31. 

  a határozat végrehajtására: 2024. augusztus 31. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

  a határozat végrehajtásáért: Benyiczki Ágota intézményvezető 

 

 

10. NAPIRENDI PONT: Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok 

véleményezése 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Szemző Ildikó osztályvezető 

      

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a nemzeti köznevelésről szóló törvény szerint az iskolák 

felvételi körzetét a területileg illetékes tankerületi központ határozza meg és teszi közzé. A felvételi 

körzetek megállapításához a területileg illetékes tankerületi központnak be kell szereznie az érdekelt 

települési önkormányzatok véleményét. A Tatabányai Tankerületi Központ elkészítette az általános 
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iskolai körzetek tervezetét, amelyet továbbítottak a két általános iskolának. Az igazgatók a Humán 

Bizottsági ülésen tájékoztatást adtak iskoláik helyzetéről és tudomásul vették a körzethatárokat. A 

2023. október 11-i népességnyilvántartási adatok alapján a következő tanévre beiskolázásra váró 

gyermekek száma 183 fő. A jelenleg érvényes felvételi körzethatárok alapján a József Attila Általános 

Iskolába 85 fő, a Hunyadi Mátyás Általános Iskolába 98 fő tartozik. A határozati javaslat azt 

tartalmazza, hogy az iskolai körzethatárok a 2024/2025-ös tanévre nem módosulnak és ezt a 

képviselő-testület tudomásul veszi. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal és 1 tartózkodással elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

132/2023. (X. 26.) határozata 

a kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi 

CXC. törvény 50. § (8) bekezdésére hivatkozással a kötelező felvételt biztosító általános iskolák 

körzethatárainak meghatározása ügyében véleményezési jogkörében eljárva tudomásul veszi a 

2024/2025. évi tanévre vonatkozó, a Tatabányai Tankerületi Központ által elkészített kötelező 

felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok kijelölését.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. október 31.  

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

 

SZÜNET 

16:43-17:00 

 

 

11. NAPIRENDI PONT: Határon átnyúló pályázat benyújtása a Haraszthegy fejlesztésére 

Vágsellye testvérvárosunkkal közösen 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. Molnár Miléna aljegyző 

      

 

Lazók Zoltán polgármester az INTERREG Szlovák-Magyar Határon Átnyúló Együttműködési 

Program keretében 2023. szeptember 15-én benyújtott pályázat támogatására tett javaslatot. A 

Haraszthegyet érintő, tervezett fejlesztés műszaki tartalmát az előterjesztés részletesen tartalmazza. A 

pályázat Oroszlányt érintő részének összköltsége: 200 M Ft, melyhez 5%-os önerőt szükséges 

biztosítani. A támogatásról várhatóan 2024. I. negyedévében születik döntés. A projektmegvalósítás 

időtartama: 30 hónap. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő jelezte, már többedszer kérdezi, illetve veti fel képviselő-

testületi ülésen az alábbiakat: Amikor egy-egy ilyen nagyobb pályázati lehetőséget lát a város, akkor 

mielőtt bármilyen pályázati elképzelésbe belelovalná magát a hivatal, vagy elindítana valamit, miért 

nem tud bejönni előzetesen maga az ötlet, az alapelképzelés a Városfejlesztési és Környezetvédelmi 

Bizottság ülésére? Ez már többször vetette fel a bizottság több tagjai is. A bizottság és a képviselő-

testület is igényt tarthatna arra, hogy előzetesen, még mielőtt a tervek valamilyen szintű készültségek 

elérnének, tárgyaljon róla. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, ebben az esetben a szlovák-magyar együttműködési területen 

volt már előzetesen táblázat, amit annak idején elkészítettek. 2018-ban a Harasztheggyel kapcsolatban 

a Városfejlesztési Bizottságnak volt egy elfogadott témája, és ez lett tulajdonképpen a pályázatba 

beemelve.  
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Dr. Molnár Miléna aljegyző hozzátette, 2018-ban volt az a projektelképzelés, ami ennek a benyújtott 

pályázat alapját adta a Városfejlesztési Bizottság által is véleményezve, illetve a pályázati felhívásban 

konkrét célként megfogalmazott, felszíni vizek helyben tartása és hasznosítása is ebben a 

dokumentumnak szerepelt. Ez képezte a benyújtott pályázat kiinduló pontját.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő véleménye szerint 5 év van már akkora időtartam, hogy ha 

egy újabb anyag kerül benyújtásra akkor azt, aktualizálásra nem ártana behozni a bizottság elé, 

ugyanis 5 év alatt változhatnak az elképzelések, esetleg új irányok, új elvek jönnek be. 

Tulajdonképpen nem csak a Haraszthegy pályázatával kapcsolatosan mondta ezt, hanem a következő 

napirend kapcsán is. Arról a fejlesztésről semmilyen előzetes anyaguk nem volt. Ha a bizottság 

alapelképzeléseit és alapfeladatát nézi, akkor ezeknek be kellene jönni a bizottság elé. Több olyan 

pályázati anyag is volt és a pályázat kapcsán több olyan közbeszerzés is lezajlott, ahol hiányoltak 

bizonyos előzetes elképzeléseket, koncepciókialakításokat, amit mind a települési képviselők, mind a 

bizottsági tagok letehettek volna az asztalra. Egyrészt gördülékenyebb lehetett volna a dolog, másrészt 

több szem többet lát alapon egy szélesebb igényt is kielégítő megoldás jöhetett volna be. Ezért kérte, 

hogy a bizottság elé jöjjenek be ezek az anyagok. 

 

Lazók Zoltán polgármester egyetértett ezzel. A hivatalnak törekednie kell arra, hogy az ilyen típusú 

egyeztetések megtörténjenek. 

 

Székely Antal települési képviselő egyetértett az elhangzottakkal. Véleménye továbbá az, hogy ehhez 

a természeti környezethez csak nagyon óvatosan kellene hozzányúlni, mert eddig is túl sok mindent 

építettek be az elődeik. Véleménye szerint nem kell átalakítani a Haraszthegyet, csupán azokat a 

járóhelyeket, kitaposott ösvényeket, növénytársulásokat kellene rendbe rakni, amiket az emberek 

egyébként használnak. A kétkörös futóövezet a játszótér tervezésekor szerepelt, de akkor is azt 

mondta, hogy változtatási tilalmat rendelne el az egész Haraszthegyre. Ilyen természeti csodája 

nagyon kevés városnak van, hogy a város közepén egy ilyen zöldterület és rendkívül értékes 

természeti környezet van. Ezt meg kellene óvniuk. Nem támogatta, hogy ilyen módon lekorlátozzák a 

későbbi használatot. 

 

Szanyi Gábor települési képviselő elmondta, a speciális gép széles körű felhasználásról lát egy hosszú 

leírást. Furcsának tartotta, hogy a 200 M Ft egyharmadát arra költi a város, hogy a városi céget 

gépesítse. Főleg annak tükrében, hogy a padkasöprő gépet kétszer-háromszor látta csak eddig 

mozogni. Mennyire valós ezen gépek használata? Nem értett azzal egyet, hogy ebből a pályázati 

összegből 71 M Ft-ot gépbeszerzésre fordítsanak. Reményét fejezte ki, hogy valóban többször fogja 

használni az OIH Zrt ezt a gépet. Véleménye szerint a Haraszthegy nem egy olyan terület, amihez 

speciális gép kellene.  

 

Sólyom Jöran települési képviselő elmondta, aki régi oroszlányi, az tudja, hogy az Öreghegy nagyon 

sok olyan szolgáltatással rendelkezett, ami sajnos az elmúlt 40-50-60 évben eltűnt (vidámpark, 

dodzsempálya, KRESZ-pálya). A KRESZ-pálya helyén megépült a játszótér, amihez most már van 

néhány módosítási javaslata. A volt gokartpályán KRESZ-pálya lett kialakítva. Tulajdonképpen ezen 

kívül a Haraszthegy volt hasznosított területeinek újrahasznosítását nem gondolta senki át és végig. 

Teljesen egyetértett Székely Antal képviselőtársával. Többször javasolta az, hogy ha hozzányúlnak a 

Haraszthegyhez, akkor azokat a területeket kezdjék el kezelni, amelyek régen is részei voltak a város 

életének. Szomorúan tapasztalja azt, hogy több tízéve a Haraszthegy volt sétányait ma már zömében 

visszavette a természet és füves. Ha a város az eddigi kondíciói mellett is képtelen volt a Haraszthegy 

egyébként működő részeinek a megóvásra, üzemeltetésére és működtetésre, akkor nem biztos, hogy 

sokkal nagyobb területeket kiszakítana a zöld övezetből valamilyen vélt vagy valós sportigények, vagy 

szórakozási igények kiszolgálására. Jelezte, a pályázat fontos része, és annak idején a Városfejlesztési 

Bizottság is ezt az oldalát forszírozta a dolognak, hogy a Haraszthegy vízelvezetésével komoly 

problémák vannak. Ezt maximálisan tudná támogatni. Nem biztos, hogy a Haraszthegy zöld 

területének ilyen mértékű átalakítását támogatni tudja.  
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Hallott olyan véleményeket, hogy ez már egy elvadult dzsungel. Véleménye szerint a természet ilyen, 

ha valakinek ez nem tetszik, akkor lehet javaslatot tenni arra, hogy az elmaradt munkák elvégzését 

követően milyen növényszabályozási elképzelései vannak arra, hogy ne dzsungel legyen a város 

közepén. Tegyenek javaslatot, hogy a zöld terület gondozását végző vállalkozás mit gondozzon a zöld 

területen.  

Jelezte, ilyen formában ezt az előterjesztést nem tudja elfogadni. 

 

Kontschán Flórián Jenő PB elnök/települési képviselő elmondta, ő mondta azt, hogy az Öreghegy 

bizonyos részei dzsumbujnak néznek ki. Ez egy olyan városi zöld terület, amit csak részlegesen lehet 

használni. Az előterjesztés melléklete egy tervezett valami, amit 2018-ban valaki tervezett. Ez 

többeknek probléma. A futópályát ő sem javasolja, a tóparton lesz kimondott futópálya. Véleménye 

szerint is a Haraszthegyen sétányokat, pihenőhelyeket kell kialakítani. Ez nem azt jelenti, hogy le kell 

tarolni a hegyet és újra kell parkosítani az egészet, hanem a meglévő és értékes növényzet meghagyása 

mellett egy pihenő parki funkciót kell adni. Nem sok városnak van egy ilyen belső tere a város 

közepén, ami pihenési célra használható. Nem kell futóköröknek hívni, sétánynak lehet hívni, aki akar 

fusson rajta. Véleménye szerint van idő rá, amíg ez a pályázat elbírálásra kerül, hogy a képviselő-

testület, a bizottságok megfelelő javaslatokat rakjanak össze arra, hogy ez a városi zöldterület milyen 

módon hasznosuljon és valóban használható terület legyen. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő jelezte, nem kapott választ arra, hogy a későbbiek 

folyamán be fogják-e hozni a bizottsági elé a pályázati indulási javaslataikat, elképzeléseiket, de ezt 

elvárja. Képviselőtársai megerősítették abban, egyébként a pályázat elbírálási, tartalommal megtöltési 

lehetősége rendkívül liberális és komoly mozgásteret enged a pályázóknak. Kérte aljegyző asszonytól, 

mivel vannak a képviselőknek elképzelései, elvárásai a pályázat megvalósításával kapcsolatban, igenis 

a bizottság elé kerüljön be. 

 

Dr. Molnár Miléna aljegyző elmondta, lesz alkalom a bizottsági tárgyalásra még a megvalósítás előtt 

nyertes pályázat esetén. 

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 8 igen és 3 nem szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

133/2023. (X. 26.) határozata 

TWINGREENCITIES pályázat benyújtásáról a HUSK/2302 pályázati kiírásra 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete: 

1. Egyetért a pályázat benyújtásával a HUSK/2302 pályázati kiírásra az alábbiak szerint: 

- TWINGREENCITIES című, HUSK/2302/2.4/161 azonosítószámú, 511.938 euro projektrészű 

pályázat nyertessége esetén 25.597 euro összegű saját forrást biztosít, amelyet a nyertes 

pályázat esetén tervez be a költségvetésébe. 

2. A pályázat előkészítési költségeihez az alábbiak szerint biztosítja a szükséges forrásokat új 

költségvetési előirányzat létesítésével: 

- TWINGREENCITIES pályázat előkészítő költségei: 635.000 Ft 

Az előirányzat fedezetét a 2023. évi költségvetés Céltartalék beruházási, felhalmozási kiadásokra 

előirányzata terhére biztosítja. 

3. Utasítja a polgármestert, hogy az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének soron következő 

módosításakor gondoskodjon a 2. pont szerinti módosítás költségvetésben történő átvezetéséről és 

ennek megfelelően a költségvetési rendelet módosításának képviselő-testület elé terjesztéséről. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. október 31. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

a határozat végrehajtásáért: Lazók Zoltán polgármester 
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12. NAPIRENDI PONT: Határon átnyúló pályázat benyújtása a Bányászati Múzeum 

rendezetlen területének fejlesztésére Gúta városával közösen 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. Molnár Miléna aljegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, az előterjesztés tárgyalására és a határozathozatalra a 2023. 

október 25-én írásban megküldött előterjesztés-kiegészítéssel tesz javaslatot. Az eredetileg megküldött 

határozati javaslat 1. pontja módosul a kiegészítéssel, oly módon, hogy a pályázatban szereplő 

műszaki tartalom és megvalósítási helyszín felülvizsgálatra kerül abból a célból, hogy nyertes pályázat 

esetén a képviselő-testület újra tárgyalhassa a projekt megvalósításának feltételeit, részletes tartalmát. 

 

Székely Antal települési képviselő elmondta, ezzel a pályázattal is alapvető problémái vannak. Az 

egyik az, hogy elképzelni nem tudja, hogy oda műromok épüljenek, mert esztétikai szempontból ez 

nem más, mint egy giccs. Azt a tájékoztatást kapta, ha elfogadják a pályázatot, azt át lehet írni. Mire 

fogják átírni? Mert most jelenleg nincs más elképzelés, csak az, amivel be lesz adva ez a pályázat. Azt 

is mondta polgármester úr, hogy ebből nyugodtan ki lehet szállni, csak akkor nem tudja, miről 

döntenek, miből fognak kiszállni. Mert ha ebből fognak kiszállni, akkor ebbe bele sem szállna. Ezt az 

előterjesztést nem tudja támogatni. 

 

Lazók Zoltán polgármester felhívta a figyelmet arra, hogy az önkormányzat részére a nagyobbik falat 

a területrendezés. Gúta városa a konzorciumvezető. Amennyiben elfogadják a pályázatukat, akkor 

mód van arra, hogy a konzorciumvezetője akár kicserélheti a várost a pályázatból. Most nem tudja 

megtenni, csak az elbírálást követően. 4 hónap múlva Oroszlány eldöntheti, hogy ebben nem kíván 

részt venni, viszont nem akadályozza meg, hogy Gúta városa megvalósítsa a saját elképzelését. 4 

hónap van arra, hogy a pályázat műszaki tartalmát át lehessen gondolni. Csak a keretekben kell benne 

maradni. 

 
Gyuga Mihály József települési képviselő jelezte, a módosítás elfogadható számára. Pontosan azt 

tartalmazza, amit a bizottsági ülésen megfogalmaztak, hogy igenis át lehessen gondolni. Számára a 

helyszín az elfogadhatatlan. Annak ellenére, hogy tematikus parknak hívják, komoly fenntartásai 

vannak. Ha ott van az eredeti területen egy komoly értéket képviselő történelmi egység, akkor ott kell 

megvalósítani és nem egy teljesen új valamit létrehozni. 

 

Kontschán Flórián Jenő PB elnök/települési képviselő elmondta, amikor a Pénzügyi Bizottság 

megtárgyalta az eredeti előterjesztést, akkor az első vélemény az volt, hogy ezt a bizottság nem 

kívánja támogatni. Pontosan a Székely úr által elmondottak miatt, hogy egy műromot ne hozzanak 

létre a városban, amikor megvan az eredeti is. Viszont az meg kár lenne, ha a város egy 

területfejlesztési lehetőségtől elesne. A bizottsági ülésen a jelenlévő szakemberek adták azt a 

tájékoztatást, hogy van lehetőség a pályázat tartalmát, az elképzeléseket a pályázat elbírálásáig 

módosítani. Véleménye szerint a 4 hónap elégséges lehet arra, hogy a képviselő-testület ebben állást 

foglaljon és kialakítsa a véleményét. Ha nem találnak olyat, ami megvalósítható, akkor ki tudnak 

szállni. Nem hiszi, hogy nem lehetne akár azon a helyen is egy megfelelő fejlesztési célt találni, amit a 

pályázat elbírálói is el tudnak fogadni. 

 

Székely Antal HB elnök/települési képviselő véleménye szerint ha ennyire gumiszerűen változhatnak 

a műszaki tartalmak és a pályázat célja, akkor a pályázatot úgy kellene beadni (ha már a kiírásban 

követelmény, hogy ugyanahhoz a korhoz, a török korhoz kapcsolódó dolgot kellene helyre állítani, 

vagy megvalósítani), hogy a Bányászati Múzeum aktuális környezeti részét állítsák vissza a török 

kornak megfelelően. Az nem jelentene műromokat, másrészt egy új természeti környezetet a 

középkornak megfelelően előállítana.  

 

Szanyi Gábor települési képviselő kérdésére – Amennyiben 4 hónap múlva úgy dönt a képviselő-

testület, hogy kilép, mekkora az anyagi veszteség? Önerőt veszíthetnek? – Lazók Zoltán polgármester 

elmondta, hogy nem.  
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Sólyom Jöran települési képviselő felhívta a figyelmet arra, mindig elhangzik, hogy át lehet alakítani 

az igényeknek megfelelően a kereteken belül. Az a problémája, hogy nem tudja, hogy ezek a keretek 

pontosan mik. Nem kapott egyértelmű választ arra, hogy pontosan mik ezek a keretek. Ezt nem ártana 

tudni. A másik az, hogy elvileg 4 hónapjuk van. Ismerve a működésüket kérte mindenkitől, akit ez a 

téma érdekel, nemcsak az itt élőket, hanem a múzeum üzemeltetőjét, a múzeum szakembereit, a 

városlakókat szívesen meghallgatná az ötleteiket, milyen elképzelései vannak. Viszont azt 2 hónapon 

belül zárják le. Véleménye szerint ha 2 hónapon belül nincs értelmes megoldásuk erre, akkor 4 

hónapon belül sem lesz. És akkor biztonsággal el lehet dönteni, hogy tudnak-e ezzel a dologgal 

foglalkozni érdemben és egyetértésben, vagy nem. 

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés kiegészítése szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés-kiegészítés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő 

települési képviselő részvételével, 9 igen és 2 nem szavazattal elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

134/2023. (X. 26.) határozata 

pályázat benyújtásáról a HUSK/2302 pályázati kiírásra 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete:  

1. Az alábbi feltételekkel egyetért a HistorySavior címmel, HUSK/2302/1.2/156 kódszámmal 

benyújtott pályázattal:  

1.1. A benyújtott pályázatban szereplő műszaki tartalmat javasolja megváltoztatni.  

1.2. Felkéri a polgármestert, hogy a benyújtott pályázatban szereplő műszaki tartalmat és 

helyszínt vizsgálja felül abból a célból, hogy nyertes pályázat esetén a Képviselő-testület 

újra tárgyalhassa a projekt megvalósításának feltételeit, részletes tartalmát. 

1.3. A projekthez szükséges saját forrás biztosításáról nyertes pályázat esetén, a napirend 

újratárgyalását követően határoz. 

2. A pályázat előkészítési költségeihez az alábbiak szerint biztosítja a szükséges forrásokat új 

költségvetési előirányzat létesítésével:  

- HistorySavior pályázat előkészítő költségei: 775.400 Ft  

Az előirányzat fedezetét a 2023. évi költségvetés Céltartalék beruházási, felhalmozási 

kiadásokra előirányzata terhére biztosítja.  

3. Utasítja a polgármestert, hogy az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének soron következő 

módosításakor gondoskodjon a 2. pont szerinti módosítás költségvetésben történő átvezetéséről 

és ennek megfelelően a költségvetési rendelet módosításának képviselő-testület elé terjesztéséről.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. október 31.  

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

a határozat végrehajtásáért:  Lazók Zoltán polgármester 

 

 

13. NAPIRENDI PONT: Helyi közutak, parkolók és járdák közlekedésfejlesztési 

koncepciójával kapcsolatos döntések 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

      

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a képviselő-testület 2015. októberében elfogadta a helyi 

közutak, parkolók és járdák fejlesztési koncepcióját és annak mellékletét, majd 2018 decemberében 

döntött arról, hogy munkatervébe évente felveszi és elvégzi a fejlesztési koncepció aktuálisan 

következő évre vonatkozó felülvizsgálatát. Fontos eleme a koncepciónak a sűrűn lakott új- és óvárosi 

részeken történő parkolók létesítése. A 2014 júniusában elfogadott parkoló koncepció fejlesztési 

igényeit szem előtt tartva a 2015-2023. közötti időszakban 922 db parkolóhely létesült Oroszlányon. A 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság októberi ülésén megtárgyalta a napirendet és 
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aktualizálta az immáron 131 tételt – ebből 58 megvalósult – projektet tartalmazó táblázatot, melyet 

követően javaslatot tett a továbbiakban elvégzendő feladatokra. 

 

Vargáné Vojnár Katalin települési képviselő a kontyos házak lakóinak a kérését tolmácsolta. A 

kontyos házak mögötti sorházak között van egy zúzott kővel borított parkoló. Azt azzal a céllal 

alakították ki, hogy az ott lakók parkolási nehézségeit oldják. A volt Banya-tanyánál volt egy kisebb 

bővítés is, azonban az ott lakók parkolási gondjai még így is eléggé jelentősek. Több pontot is 

megjelöltek parkolóhely-bővítési céllal. Szeretné az ott lakók javaslatait eljuttatni a szakbizottsághoz. 

Egyszerűen nem tudnak hova parkolni, annak meg nagy értelmét nem látja, hogy a zúzott parkolóhely 

után a zöld területre és mindenhova parkolnak.  

 

Lazók Zoltán polgármester ígéretet tett arra, hogy ez a bizottság elé kerül. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

135/2023. (X. 26.) határozata 

a helyi közutak, parkolók és járdák közlekedésfejlesztési koncepciójával kapcsolatos döntésekről 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja a Városfejlesztési és 

Környezetvédelmi Bizottságnak a helyi közutak, parkolók és járdák közlekedésfejlesztési 

koncepciójával kapcsolatosan – az előterjesztés 1. melléklete szerinti műszaki tartalommal és 

prioritásokkal – megfogalmazott javaslatait. 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. október 31. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

a határozat végrehajtásáért: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

14. NAPIRENDI PONT: Az oroszlányi Digitális Tudásközpont fejlesztésének támogatása 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. Deés Szilvia polgármesteri kabinetvezető 

      

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, Oroszlányban 2022 márciusa óta működik a Digitális 

Tudásközpont. A projekt befejezésével 2023. április 1-jétől a DTK fenntartását és működtetését 

Oroszlány Város Önkormányzata és az Edutus Egyetem közösen végzik, a két szervezet között 2023. 

március 31-én kelt, a képviselő-testület által 2023. március 30-án jóváhagyott Stratégiai 

Együttműködési megállapodás alapján. Az Önkormányzat a fejlesztések lehetséges irányát illetően 

már akkor kifejezte azon szándékát, hogy a DTK által biztosított foglalkozásokat az alsóbb 

évfolyamok (különösen az általános iskola 3-4. osztálya) számára is elérhetővé kívánja tenni, és az 

ehhez szükséges eszköz- és módszertani fejlesztés pénzügyi hátterét biztosítani kívánja.  

A DTK működtetésére a képviselő-testület 20 millió forintot irányzott elő, amely keretből az 

üzemeltetés költségét és egy munkavállaló bérét finanszírozza a szintén 2023. március 30-án 

jóváhagyott Oroszlányi Ingatlankezelő és Hasznosító Zrt, valamint az Oroszlányért Alapítvány 

szerződésein keresztül, illetve forrást biztosít a szerződésben is megjelölt fejlesztésekre. 

Időközben a Kormány 103/2023. (III.30.) Kormányrendelet értelmében úgy döntött, hogy a projekt 

vezetésének feladatait a Kormányzati Informatikai Fejlesztési Ügynökség (KIFÜ) részére adja át, 

amely szervezet a projekt időszakát kitolta 2023. október 31-ig, amely idő alatt bérleti díjat fizet az 

önkormányzatnak. Az önkormányzatnak ez 3 millió forint bevételt jelent. 2023. november 1-jétől a 

meghosszabbított támogatási időszak végeztével a tudásközpont működtetése az eredeti tervek szerint 

halad tovább. Az eszközök beszerzési ára összesen várhatóan bruttó 2,8 M Ft lesz, melyek 

megvásárlását javasolta. 
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Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

136/2023. (X. 26.) határozata 

az oroszlányi Digitális Tudásközpont fejlesztésének támogatásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Egyetért az előterjesztésben szereplő eszközök beszerzésével. 

2. A beszerzés forrását a „Tudásközpont üzemeltetés” sorról történő átcsoportosítással biztosítja, a 

létrehozandó „Digitális tudásközpont eszközbeszerzés” sorra 2.800 E Ft összeggel.  

3. Utasítja a polgármestert, hogy az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének soron következő 

módosításakor gondoskodjon a 2. pont szerinti módosítás költségvetésben történő átvezetéséről és 

ennek megfelelően a költségvetési rendelet módosításának képviselő-testület elé terjesztéséről.  

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. október 31. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

 

15. NAPIRENDI PONT: Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztása 

 

Előadó:  Dr. File Beáta jegyző 

   Előkészítő: Szemző Ildikó osztályvezető 

      

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az előterjesztést a mai napon helyben kiosztással került a 

képviselő-testület elé. A helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek általános választása 

várhatóan 2024. június 9. napján lesz. A választási előkészületek megkezdődtek. Jegyző asszony mint 

a Helyi Választási Iroda vezetője jogkörében eljárva határozattal megállapította a város lakosságszáma 

alapján a képviselő-testület megválasztandó tagjainak számát, amely 11 fő, melyből 8 fő egyéni 

választókerületi képviselőként és 3 fő kompenzációs listás képviselőként kerülhet megválasztásra. 

Oroszlány város lakosságszáma 2023. szeptember 1-jén 17.519 fő volt. 

Az előkészületek sorában a következő határidős feladat a Helyi Választási Bizottság (HVB) választott 

tagjainak, illetve póttagjainak megválasztása. A HVB feladata többek között a szavazás levezetése, 

törvényes lebonyolítása, a szavazás folyamán felmerült vitás kérdésekben való döntés, a polgármester 

és a helyi önkormányzati képviselők választása eredményének megállapítása, a pártatlanság 

érvényesítése, illetve szükség esetén a választás törvényes rendjének helyreállítása. 

A helyi választási bizottság tagját és legalább két póttagot a települési önkormányzat képviselő-

testülete a helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek általános választásának évét megelőző 

évben, október 1. és november 30. között választja meg; személyükre a Helyi Választási Iroda 

vezetője tesz indítványt. 

A helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek általános választásának törvényes végrehajtása 

érdekében a Helyi Választási Bizottság választott tagjainak, póttagjainak a határozati javaslatban 

szereplő személyek megválasztását indítványozta.  

Tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy a választási bizottság tagjaira, póttagjaira tett indítványhoz 

módosító javaslat nem nyújtható be, a megválasztásról egy szavazással kell dönteni 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt, így kérte, szavazzanak a helyben kiosztott előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

137/2023. (X. 26.) határozata 

a Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a választási eljárásról szóló 2013. évi 

XXXVI. törvény 23. §-a alapján az oroszlányi Helyi Választási Bizottság tagjává, póttagjává a 

következő személyeket választja meg:  

Kis Ferencné dr. bizottsági tag 

Németh Gábor bizottsági tag 

Dr. Majtán Melinda bizottsági tag 

Dr. Kaestner József bizottsági póttag 

Barassevich Jenő bizottsági póttag 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. október 31. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

16. NAPIRENDI PONT: Oroszlány várossá válásának 70. évfordulója megünneplésének 

előkészítése 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

      

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, 1954. február 1-jei hatállyal kapott Oroszlány település városi 

címet, ezért jövő évben ünneplik a város fennállásának 70. évfordulóját. 

Javasolta, hogy a 2024. évi nemzeti ünnepeket és a városi rendezvényeket a 70. évforduló jegyében 

rendezzék meg. Minden oroszlányi számára emlékezetessé szeretnék tenni a jövő évi 

rendezvénysorozatot, amelyet magas színvonalon javasolt megrendezni, bízva abban, hogy a város 

lakói részéről nagy lesz az érdeklődés és a részvétel. Az évforduló alkalmából megrendezendő 

nagyszabású ünnepi programtervet széles körben, a civil, sport szervezetek, általános és középiskolák, 

Oroszlány Város Óvodái, Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár és a Bányászati Múzeum 

bevonásával célszerű elkészíteni.  

Javasolta, hogy a képviselő-testület Oroszlány várossá válásának 70. évfordulója megünneplésének 

előkészítése érdekében a határozati javaslat szerinti személyekből álló előkészítő munkacsoportot 

kérje fel, hogy a novemberi képviselő-testületi ülésre tegyen javaslatot a jövő évi ünnepségsorozat 

részletes programtervére a várható költségek feltüntetésével. 

Kérésére a hivatal október 11-én logópályázatot írt ki a várossá válás jövő évi jubileumának jelképére. 

A pályázati határidő első körben 2023. október 20. volt. A Humán Bizottság határozatát figyelembe 

véve a logópályázat meghosszabbításra kerül 2023. november 6-áig abból a célból, hogy minél több 

pályázati anyag érkezhessen be. Novemberben remélhetőleg döntést tudnak hozni a nyertes logóról 

annak érdekében, hogy a logó Oroszlány Város Önkormányzata nevében keletkező protokolláris 

iratokban, jelvényeken, plaketteken, molinón, valamint a jubileumi programterv eseményeinek 

előkészítése és végrehajtása során megjelenítésre kerüljön. 

Az idei évi költségvetés a 70 éves Oroszlány rendezvénysorozat előkészítő költségeire még nem 

tartalmaz előirányzatot, ezért javasolta, hogy 2.500 E Ft induló forrást biztosítsanak a határozati 

javaslatnak megfelelően. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

 

 

 

 



 

20 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

138/2023. (X. 26.) határozata 

Oroszlány várossá válásának 70. évfordulója megünneplésének előkészítéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Oroszlány várossá válásának 70. évfordulója megünneplésének előkészítése érdekében a 2024. 

évi évforduló rendezvény és költségvetési tervre vonatkozó javaslat megtételére, a javaslatnak a 

képviselő-testület 2023. novemberi munkaterv szerinti ülésére munkacsoportot kér fel, amelynek 

tagjai: Rajnai Gábor alpolgármester, Papp Péter települési képviselő, Jónás Róbert bizottsági tag, 

Dr. File Beáta jegyző, Szabó Mihály, Nagy Csaba, az Oroszlányi Rákóczi Szövetség elnöke, 

Körtvélyfáy Zoltán művelődésszervező, Mike István múzeumvezető, Dr. Deés Szilvia 

kabinetvezető, Babai János, az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, Szabó 

Istvánné, az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, Németh Gábor az OIH Zrt. 

vezérigazgatója, Jakab Jácint, a Bányászklub Alapítvány képviselője. A munkacsoport munkáját 

Lazók Zoltán polgármester irányítja. 

2. A 70 éves Oroszlány rendezvénysorozat előkészítő költségeire 2.500 E Ft-ot biztosít a 

költségvetés Általános tartaléka terhére a „70 éves Oroszlány dologi kiadásai” sor létrehozásával.  

3. A logó pályázat díjazása érdekében létrehozza a „70 éves Oroszlány személyi juttatásai” sort 450 

E Ft-tal, valamint az ehhez kapcsolódó járulék sort 59 E Ft-tal. A kiadások fedezetét a 

költségvetés „Általános tartaléka” terhére biztosítja.  

4. Utasítja a polgármestert, hogy az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének soron következő 

módosításakor gondoskodjon a 2. és a 3. pont szerinti módosítás költségvetésben történő 

átvezetéséről és ennek megfelelően a költségvetési rendelet módosításának képviselő-testület elé 

terjesztéséről.  

 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. október 31. 

 

 

17. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció 

 

Lazók Zoltán polgármester tájékoztatta képviselőtársait arról, hogy előzetes írásbeli kérdés és 

interpellációs hozzászólás képviselőtársai részéről nem érkezett. 

 

Székely Antal HB elnök/települési képviselő köszönetét fejezte ki, hogy a Mészáros utca és a 

Rosenberg utca közötti garázssor, illetve az átvezető gyalogjárók és ideiglenes megoldott vízelvezetés 

nyugvópontra kerül, elkezdődtek a munkálatok. Örül, hogy ez a kb. 50 éves probléma megszűnik ezen 

a területen, hiszen itt nagyon sokan közlekednek. Reményét fejezte ki, hogy az esőzések idején is 

működni fog. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

korelnökeként kérte képviselőtársait, polgármester urat arra, hogy a bizottság üléseire a delegáltak 

jöjjenek el, vegyék magukra nézve kötelezőnek a bizottsági ülésen való részvételt. Fontos dolgokat 

tárgyalnak és sajnos sokszor nem volt határozatképes a bizottság. Próbálja tisztességgel vinni a 

bizottság munkáját, de ha a bizottság határozatképtelen, akkor a döntésekben nem tudnak részt venni, 

és az anyagok előkészítését sem tudják tisztességesen megtenni. Kérte polgármester urat, hogy a 

frakciójában levő bizottsági tagokra hasson oda, hogy jöjjenek a bizottsági ülésekre. Az SZMSZ 

szerint anyagi retorzióval is lehetne, illetve kellene illetni a bizottsági munkától távol levő 

képviselőtársakat, külső bizottsági tagokat. Szeretné, ha a bizottság jól működne.  

 

Lazók Zoltán polgármester egyetértett a hozzászólással. Az említett szankcióra igen szerény 

lehetőség van a jelenlegi SZMSZ szerint, ezt majd a következő képviselő-testületnek át kell gondolnia. 

A frakció értékelte és a jövő hónapban javaslatot fognak tenni új bizottsági tagra, tagokra, hogy 

működni tudjon a bizottság.  
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További kérdés, hozzászólás nem volt, így megköszönte a jelenlévőknek és a televízió nézőinek a 

figyelmét, a képviselő-testület nyilvános ülését 17 óra 48 perckor bezárta és zárt ülést rendelet el. 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 Lazók Zoltán Dr. File Beáta 

 polgármester jegyző 


